

التاريخ: 2026/03/22

قائمة المترشحين لعضوية مجلس الإدارة

يسر الغاز الوطنية ش.م.ع.ع (الشركة) إفادة المساهمين الكرام بقائمة المترشحين لعضوية مجلس الإدارة مع نبذة تعريفية بالمترشحين . علما بأن إنتخاب وتعيين الأعضاء سيخضع لموافقة الجمعية العامة العادية للمساهمين والجهات الرقابية.

الرقم	اسم المترشح	المؤهلات الأكاديمية والخبرة العملية
1	حمدان عبدالحافظ حمدان الفارسي	يتمتع الدكتور/ حمدان الفارسي بخبرة عملية تصل لأكثر من ٣٠ عاما في مجال المحاسبة المالية والتدقيق والحوكمة وإدارة المخاطر والإستثمار. ويحمل شهادة الدكتوراه في الإدارة (إدارة المخاطر المؤسسية) وشهادة الماجستير في المحاسبة المالية منذ عام 2006 ، كما أنه حاصل على شهادة محاسب قانوني منذ عام 1997 بالإضافة إلى دبلوم في إدارة المخاطر منذ عام 2007. كما أن الدكتور / حمدان الفارسي ، عضو في مجلس إدارة عدد من الشركات المدرجة وغير المدرجة داخل السلطنة وخارجها على النحو الآتي: - عضو مجلس إدارة شركة الغاز الوطنية (ش م ع ع) منذ عام 1996 ، وعضو لجنة التدقيق ولجنة الترشيحات والمكافآت. - عضو مجلس إدارة شركة صلالة لخدمات الموانئ (ش م ع ع) منذ عام 2025 ، وعضو لجنة الترشيحات والمكافآت. - عضو مجلس إدارة شركة الغاز الوطنية - ماليزيا منذ عام 2012 ، وعضو اللجنة التنفيذية. تشمل المناصب السابقة: عضو مجلس إدارة في شركة عمان كلورين وعضو لجنة التدقيق خلال -2016 2025 ، وعضو مجلس إدارة بنك ظفار ورئيس لجنة التدقيق من 2016 - الفترة من 2013
2	هاشم محمد سالم الهاشمي	يمتلك الفاضل/ هاشم بن محمد بن سالم الهاشمي ماجستير إدارة اعمال. وباحث دكتوراه في إدارة الأعمال، ويمتلك 20 عاماً من الخبرة في خدمة العملاء يشغل منصب المدير العام لخدمة العملاء في صندوق الحماية الاجتماعية.
3	صلاح عبدالله سلطان الشامسي	يمتلك الفاضل صلاح الشامسي خبرة تزيد عن 28 عاماً في القيادة والإدارة الإستراتيجية، مع سجل مهني حافل في تحقيق التحول المؤسسي والتميز التشغيلي. وهو حاصل على ماجستير إدارة الأعمال من المملكة المتحدة و بكالوريوس في التسويق من الولايات المتحدة. يشغل حالياً منصب رئيس قطاع التخطيط الإستراتيجي وإدارة المخاطر في شركة المها لتسويق المنتجات النفطية، حيث يقود فرقا متعددة التخصصات ويشرف على التخطيط الإستراتيجي وإدارة المخاطر وتطوير شبكة محطات الوقود. تشمل خبرته قيادة المشاريع الكبرى، إعداد دراسات الجدوى الاقتصادية والإستثمارية ، إعادة هيكلة الأطر المؤسسية، تطوير حلول أعمال مبتكرة، وصياغة الإستراتيجيات المؤسسية ومتابعة تنفيذها. ويتمتع بخبرة إضافية في المبيعات والتسويق والدعاية والإعلان وخدمة العملاء إضافة إلى إدارة سلاسل المتاجر والمطاعم والمخابز والمقاهي وتجهيزها. المؤهلات العلمية ماجستير إدارة الأعمال (MBA)، جامعة هال، المملكة المتحدة بكالوريوس إدارة الأعمال (تسويق)، جامعة أركنساس في ليتل روك، الولايات المتحدة الأمريكية

4	خالد سعيد سالم الوهيبي	<p>خالد سعيد الوهيبي هو الرئيس التنفيذي لشركة السرين للمشاريع ش.م.م، وهي مجموعة رائدة في مجال التجارة والاستثمار في سلطنة عُمان، وتُعرف بالتزامها بالجودة. يلعب خالد دوراً محورياً في رسم الاستراتيجية وتوجيه الأعمال والإشراف على الحوكمة العامة عبر مختلف أنشطة الشركة. حصل على درجتي البكالوريوس في إدارة الأعمال (تخصص الأعمال الدولية) وبكالوريوس الآداب (تخصص العلوم السياسية) من جامعة باسيفيك لوثران في تاكوما، واشنطن، الولايات المتحدة الأمريكية، وذلك في عام 1994. يشغل منصب رئيس مجلس إدارة شركة العمانيّة للخدمات المالية ش.م.ع.ع، كما يشغل عضوية مجلس إدارة كل من: شركة الغاز الوطنية ش.م.ع.ع (كنايب رئيس مجلس الإدارة)، وبنك ظفار ش.م.ع.ع (كعضو مجلس الإدارة ورئيس لجنة التدقيق)، وجامعة مسقط ش.م.ع.ع (رئيس لجنة التدقيق والمخاطر وعضو مجلس الإدارة).</p>
5	سعد محمد حمد الحارثي	<p>المهندس سعد بن محمد بن حمد الحارثي قيادي تنفيذي يتمتع بخبرة تمتد 15 عاماً في قطاع النفط والغاز، مع سجل مهني في الإشراف على المشاريع الاستراتيجية وتعزيز كفاءة الأداء المؤسسي. يجمع بين الخلفية الهندسية (بكالوريوس هندسة ميكانيكية) والتأهيل الإداري (ماجستير إدارة أعمال - MBA)، يمتلك خبرة في إدارة المخاطر، والامتثال، إضافة إلى الإشراف على الأداء المالي والتشغيلي للمشاريع، بما يدعم تحقيق الأهداف الاستراتيجية وتعظيم العوائد. كما يتمتع بفهم عميق لإدارة العقود والمنافسات، وضمان الالتزام بأفضل ممارسات الجودة. يسهم بخبرة نوعية من خلال تعزيز أطر الحوكمة، ورفع مستوى الشفافية، وتحسين كفاءة اتخاذ القرار، مع التركيز على الاستدامة وتعظيم القيمة طويلة المدى للمؤسسات.</p>
6	هشام محمد علي العلوي	<p>الفاضل/ هشام بن محمد بن علي العلوي حاصل على درجة الماجستير في التسويق الممارس ودرجة البكالوريوس في إدارة الأعمال من المملكة المتحدة. و هو قائد فريق ديناميكي يتمتع باحترام كبير ولديه خبرة واسعة في التخطيط الاستراتيجي والتنفيذ. انضم إلى شركة النفط العمانيّة ش.م.ع.م المعروفة مؤخراً باسم أوكيو منذ عام 2003 ، وقد لعب دوراً رئيسياً في تسويق ومعالجة الانتقال من العلامة التجارية "بي بي" إلى "نفط عمان" الذي تم تشكيله حديثاً. أسس هشام شركة الفرقة للتنمية والاستثمار ش.م.م ويشغل حالياً منصب المدير المنتدب للشركة. لقد نجح في استثمار وتنفيذ العديد من المشاريع العقارية والشركات الناشئة والتي تجاوزت قيمتها أكثر من 30 مليون ريال عماني. و لعب دوراً بارزاً في نجاح اتمام صفقة استحواذ شركة الغاز الوطنية ش.م.ع.ع لأصول شركة شل العالمية لغاز البترول المسال في ماليزيا. هذ بالإضافة الى انه مؤسساً وعضواً في مجلس إدارة شركة الربط العربي ش.م.م، فريندي موبایل عضو في مجموعة فيرجن موبایل العالمية منذ 2007 و التخرج الناجح منه للشركاء في 2023.</p>
7	عبد الله سليمان الحارثي	<p>يشغل الشيخ/ عبدالله بن سليمان الحارثي منصب رئاسة مجلس الإدارة منذ عام 2011 م، إضافة إلى ما يلي: رئيس مجلس إدارة شركة الغاز الوطنية للطاقة (ماليزيا) عضو مجلس إدارة شركة الغاز الوطنية منذ عام 2005 م إلى 2011 م . رئيس مجلس إدارة جامعة الشرقية . نائب رئيس مجلس إدارة الشركة الوطنية العمانيّة للهندسة والاستثمار (ش م ع ع)</p>
8	امال حمود علي الفرعي	<p>تحمل آمال الفرعية شهادة البكالوريوس مع مرتبة الشرف من كلية مجان الجامعية، وتمتلك خبرة مهنية تمتد لأكثر من عشرين عاماً في مجالات العمل المصرفي والتدقيق والاستثمار. تشغل حالياً منصب محلل استثمار أول في صندوق الحماية الاجتماعية، حيث أسهمت بشكل فاعل في إعداد وتطوير عدد من اللوائح والسياسات الاستثمارية. كما تتمتع بخبرة عالية في إعداد التقارير وصياغة المحاضر، مما يعكس كفاءتها المهنية ودقتها في توثيق الأعمال وتحليل البيانات</p>
9	راشد محمد جمعه الغيلاني	<p>حاصل على الدكتوراه في إدارة الأعمال من المملكة المتحدة، ويشغل منذ عام 2016 وظيفة الرئيس التنفيذي للشركة العمانيّة الوطنية للهندسة والاستثمار (اونك) وقد حققت الشركة خلال تلك الفترة فترات مميزة في حجم الاعمال والأرباح الى جانب تنوع مجالات الاستثمار. حالياً هو عضو في مجلس الدولة ونائب رئيس مجلس إدارة جامعة الشرقية وعضو مجلس إدارة شركة الفجر العالمية، وله تجربة طويلة في عضوية مجالس الإدارة واللجان. يمتلك خبرة في مجال العمل الإداري، تتركز في مجال إدارة التغيير، والحوكمة، وتعمين الوظائف. على مدى 30 عام، عمل كدبلوماسي في وزارة الخارجية وبعدها في وزارة الخدمة المدنية، وفي القطاع الخاص عمل في شركة جلفار كنايب للرئيس التنفيذي ومن ثم في شركة تكامل للاستثمار والطيران العماني.</p>

نتقدم بثقة
Moving Forward
with Confidence



Muscat Clearing & Depository (S.A.O.C)
مسقط للمقاصة و الإيداع (ش.م.ع.م) **mcd**

Date: 22/03/2026

List of candidates for membership of the Board of Directors

NATIONAL GAS SAOG (the company) is pleased to inform the market and valued shareholders of the list of candidates for membership of the Board of Directors with an introduction to the candidates. Note that the election and appointment of members will be subject to the approval of the ordinary general meeting of shareholders and regulatory authorities.

No	Candidate Name	Experince and Qualification
1	حمدان عبدالحافظ حمدان الفارسي	<p>Dr.Hamdani Al Farsi has more than 30 years of experience in areas of Accounting, Audit, Governance, Risk Management and investment. He holds PhD in Management (Enterprise Risk Management), a Master degree of Professional Accounting since 2006; he is a Chartered Accountant since 1997 and a Risk Management Diploma holder since 2007.</p> <p>Dr. Al Farsi is also a member of the board of directors of a number of listed and unlisted companies in Oman and abroad as follows:</p> <ul style="list-style-type: none">- Board Member of National Gas Company (SAOG) since 2006, and a member of Audit Committee and Nomination and Remuneration Committee.- Board Member of Salalah Port Services Company (SAOG) since 2025, and a member of Nomination and Remuneration Committee.- Board Member of National Gas Company (Malaysia) since 2012, and a member of Executive Committee. <p>Former positions include: Board member of Oman Chlorine Company (SAOG) from2013-2016, and Bank Dhofar (SAOG) from2016 - 2025.</p>
2	هاشم محمد سالم الهاشمي	<p>Mr. Hashim Mohamed Salim Al Hashmi hold Master of Business Management Ph.D. Researcher in Business Administration. 20 years of experience in customer Service, Statistics and administration General Director of customer service- Social Protection Fund</p>
3	صلاح عبدالله سلطان الشامسي	<p>Mr. Salah Al Shamsi has over 28 years of experience in strategic leadership and management, with a strong track record in driving organizational transformation and operational excellence. He holds an MBA from the United Kingdom and a bachelor's degree in marketing from the USA. Currently, he serves as Head of Strategic Planning and Risk Management at Al Maha Petroleum leading cross-functional teams across strategy, risk management, and Fuel Station network development. His experience includes leading major development and investment projects, conducting feasibility studies, corporate restructuring, and delivering innovative business solutions. Furthermore, he is equipped with extensive experience in Sales, Marketing, Advertising, and customer service in addition to the development and management of retail chains, restaurants, bakeries, and coffee shops.</p> <p>Education MBA, Business Administration, The University of Hull, UK BBA, Marketing, The University of Arkansas at Little Rock, USA</p>

4	خالد سعيد سالم الوهبي	<p>Khalid Said Al Wahaibi is the CEO of Assarain Enterprise LLC, a leading trading and investment group in Oman known for its commitment to quality. He plays a key role in shaping strategy, business direction, and overall governance across its operations. He obtained bachelor's degrees majored in Business Administration-International Business and Bachelor of Arts majored in Political Science, from the Pacific Lutheran University, Tacoma, Washington, USA in 1994. He holds the position of Chairman of Al-Omaniya Financial Services SAOG. He is also on the board of National Gas Co SAOG (Vice Chairman), Bank Dhofar SAOG (Member of Board of Directors & Chairman of Board Audit Committee), and Muscat University SAOC (Chairman of Audit & Risk Committee & Board Member).</p>
5	سعد محمد حمد الحارثي	<p>Engineer Saad bin Mohammed bin Hamad Al Harthi An executive leader with 15 years of experience in the oil and gas sector, with a professional record in supervising strategic projects and enhancing the efficiency of institutional performance. Combines an engineering background (Bachelor of Mechanical Engineering) and administrative qualification (Master of Business Administration - MBA), He has experience in risk management and compliance, in addition to supervising the financial and operational performance of projects, to support achieving strategic objectives and maximizing returns. He also has a deep understanding of contract and tender management, and ensuring adherence to best quality practices. Contributes qualitative expertise by strengthening governance frameworks, raising the level of transparency, and improving the efficiency of decision-making, with a focus on sustainability and maximizing the long-term value of organizations</p>
6	هشام محمد علي العلوي	<p>Hisham Mohamed Ali Al Alawi Mr. Hisham hold a Master's degree in marketing Practice (MA), and bachelor's degree in business administration (BBA) from United Kingdom. He is highly respected and dynamic team leader with vast experience in strategic planning and execution. He Joined Oman Oil Company SAOC (recently known as OQ) from 2003.he played a crucial role in coordinating and handling the migration from the "BP" brand to "Oman oil".</p> <p>Mr. Hisham established Al Farqed Development and Investments LLC (FDI) and is currently the MD of the company. He has successfully invested and executed several real estate projects and startup valued over RO 30 million and He played a key role in the successful completion of the National Gas Company's acquisition of Shell's global liquefied petroleum gas assets in Malaysia. As well he was the founder and a board member of Connect Arabia LLC. "Friendi Mobile"- a member of the Virgin Mobile international group since 2007 and with a successful exit to the shareholder's in 2023.</p>
7	عبد الله سليمان الحارثي	<p>Sheikh Abdulla Suleiman AL Harthy has been the Chairman of the Board of Directors since 2011. He holds the following additional roles: Chairman of NGC Energy Sdn. Bhd. Malaysia Board Member of National Gas Company SAOG from 2005-2011 Chairman of A'Sharqiyah University Deputy Chairman of Oman National Engineering & Investment Co. SAOG</p>

8	امال حمود على الفرعى	<p>Amal Al Farei holds a Bachelor's degree with honors from Majan University College and has over twenty years of professional experience in the banking, auditing, and investment sectors.</p> <p>She currently serves as a Senior Investment Analyst at the Social Protection Fund, where she has played a key role in the development and formulation of several investment regulations and policies. She also possesses strong expertise in report writing and minute-taking, reflecting her high level of professionalism, accuracy, and analytical capability.</p>
9	راشد محمد جمعه الغيلانى	<p>Holds a PhD in Business Administration from UK. Since 2016, he is filling the position of CEO of the Omani National Engineering and Investment Company (ONEIC), during which time the company has achieved notable growth in business volume and profits, along with diversification in its investment sectors.</p> <p>He is currently a member of the State Council, Vice Chairman of the Board of A'Sharqiyah University, and a board member of Al Fajr Alalmiyah Company. He also has extensive experience serving on the boards and their specialised committees of other companies in the past, He has experience in administrative work, with a focus on change management, governance, and Omanization. Over a span of 30 years, he worked as a diplomat at the Ministry of Foreign Affairs, then at the Ministry of Civil Service. In the private sector, he served at Galfar Engineering & Contracting and later at Takamul Investment and Oman Air.</p>



Muscat Clearing & Depository (S.A.O.C)
مسقط للمقاصة و الإيداع (ش.م.ع.م) 